
Folketingets Socialudvalg

Dato: 9. december 2010

Under henvisning til Folketingets Socialudvalgs brev af 15. november 

2010 følger hermed socialministerens endelige svar på spørgsmål nr. 

80 (SOU Alm. del).

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Mette Frederiksen (S).

Spørgsmål nr. 80:

”Vil ministeren svare på spørgsmål S 294, således at ministeren tager stilling 

til, om ministeren vil tage skridt til at undersøge omfanget af problemet med 

socialt udsatte og hjemløse, der afvises på forsorgshjem og herberger grun-

det pladsmangel, frem for at henvise til svar på spørgsmål S 293, hvoraf det 

fremgår, at Ankestyrelsens statistik netop ikke belyser omfanget af proble-

met med afvisninger?”

Svar:

Antallet af pladser på forsorgshjem og herberger reguleres årligt i takt med 

kommunernes efterspørgsel, bl.a. jf. de årlige rammeaftaler mellem kommu-

ner og regioner.

Kommunerne har ansvaret for at sikre den fornødne kapacitet, og jeg forven-

ter, at de lever op til dette ansvar. Jeg har på den baggrund ikke konkrete 

planer om at iværksætte en undersøgelse, således som spørgeren efterly-

ser.

Benedikte Kiær

/ Rune Kamstrup

Departementet

Holmens Kanal 22

1060 København K

Tlf. 3392 9300

Fax. 3393 2518

E-mail sm@sm.dk

RKA/ J. nr. 2010-6763

Socialudvalget 2010-11
SOU alm. del Svar på Spørgsmål 80
Offentligt


